
 
AKTUALITY Z PKSPOD 

PŘIPOMÍNKA MOŽNOSTI KANDIDOVAT DO VÝBORU PKSPOD 

Dovolujeme si připomenou, že do 30. dubna 2023 je možné se přihlásit jako 

kandidát do výboru/vedení profesní organizace. 

 

V DUBNU SE ZÁSTUPCI PKSPOD ÚČASTNILI SETKÁNÍ NA 

MPSV OHLEDNĚ ZAHÁJENÍ PRACÍ NA NOVÉ 

ÚPRAVĚ/SYSTÉMU PODPORY RODIN, KDE NOSITELEM 

ZMĚN MÁ BÝT NOVÁ KOMPLEXNÍ ÚPRAVA „ZÁKON O 

ZÁSADÁCH OCHRANY DĚTÍ A PODPORY RODIN“. 
PKSPOD si váží oslovení MPSV a přizvání k participaci na tomto zcela novém zákoně, 

avšak disponuje dosud jen malým množstvím informací proto, aby mohla vyslovit 

jakýkoli názor na novou úpravu, či jen rozhodnutí, zda bude chtít na tvorbě nového 

zákona participovat.  

PKSPOD uvítá od členů PKSPOD k této problematice jakékoli poznatky, ale především 

vaše doporučení, jak by měla podle vás PKSPOD dále postupovat. 

 

VÝBOR OTEVŘENĚ ZVAŽUJE, ŽE NEBUDE POSTUPOVAT 

NIJAK . 
Snažíme se poctivě již 5 let upozorňovat na neutěšený stav na OSPOD. Domníváme se, 

že se nám podařilo sice málo, ale přeci jen již viditelně pootočit obraz OSPOD a práce 

v této profesi. Víme, že je mezi námi hodně z vás, kteří jste schopní, konstruktivní a 

nebojíte se odpovědnosti. Nicméně velmi smutná jsou naše zjištění, že ve značné části 

jsou pracovníci/ce OSPOD nespokojení nejen stále, ale hlavně úplně se vším. 

PŘÍKLADY: 

VZDĚLÁVÁNÍ: PKSPOD ve spolupráci s MPSV vygenerovala systém hodnocení 

vzdělávání přímo vámi a z našeho „ospodského“ hlediska. Bylo to proto, že značné 

stížnosti na povinné vzdělávání pracovníků OSPOD se nesly v duchu, že OSPODY 

často školí lidé, kteří se v SPOD a natož v práci na OSPOD vůbec neorientují. Výzva, 

aby pracovníci OSPOD spolupracovali a podíleli se na kvalitě našeho vzdělávání byla 

všem rozeslána MPSV i krajskými úřady. Přesto je zájem o hodnocení vzdělávacích 

kurzů přes PKSPOD/ Právo na dětství velmi malý.  

ZRUŠENÍ SMĚRNICE: PKSPOD vítá zrušení předpisu, který byl podle vašich 

sdělení předmětem kontroly a odváděl pozornost od skutečné práce s rodinami.  Smutné 

je zjištění, že když se podařilo dojít ke zrušení Směrnice, část z nás je opět nespokojena, 

jakkoli aktuálně bude záležet na vnitřním nastavení a odpovědnosti, tedy stávající 

Směrnici lze i nadále a za určitých drobných podmínek dále používat, nebude však 

postrachem kontrolních zjištění.  

KOLIZNÍ OPATROVNICTVÍ: Specializace výkonu KO na OSPOD, je maximum (a 

možná ani ne na dlouho), co lze pro ponechání KO na OSPOD vyjednat.  Byli jste to vy 

kolegyně a kolegové, kdo jste mohli (a někteří z vás tak učinili) nedávno hlasovat na 

téma ne/ponechání KO na OSPOD. Zcela jednoznačně jste se vyslovili pro ponechání 

KO na OSPOD a PKSPOD pro tento váš názor činí maximum. Přesto se setkáváme 

s kritikou, že nechcete měnit vůbec nic.    



 
 

JE MIMO REALITU SI MYSLET, ŽE VÝVOJ VE SPOD BEZ NÁS 

(OSPOĎÁKŮ) NEBUDE POKRAČOVAT A ŽIVOT SE ZASTAVÍ. TO JE 

OMYL PŘÁTELÉ. 
 

TĚŠÍME SE NA VAŠE NÁMĚTY, TĚŠÍME SE, ŽE NÁS PŘIJDETE DO 

VÝBORU POSÍLIT, ANEBO NAHRADIT, PROTOŽE JE I MOŽNÉ, ŽE 

PKSPOD S DOSTATEČNÝM PŘEDSTIHEM OZNÁMÍ UKONČENÍ 

ČINNOSTI. 


